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Zpráva člena výboru 2023 
 
Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

Nejprve k rutinním úkolům člena výboru. Inventura klubového majetku proběhne k 
31.12.2023. Klubový web funguje a je pravidelně aktualizován. S aktualizacemi mi vydatně 
pomáhá paní Lucie Horsáková, které za to velmi děkuji! Bohužel se stále nedaří naplňovat 
rozhodnutí o včasném publikování článků z každé klubové akce. Bohužel je opravdu těžké 
přesvědčit garanty akcí, aby si k organizaci akce vzali na starost i publikační činnost. Dalším, 
ale tentokrát technickým problémem je nutnost aktualizace technologie webové prezentace 
databáze chovných psů. Je otázkou, zda nespojit technologické úpravy s více či méně 
potřebnými změnami ve fungování databáze. To však pravděpodobně bude na rozhodnutí 
nově zvoleného výboru a chovatelské rady.  

Jak jistě většina vás postřehla, nová elektronická evidence členů je již v provozu. Již více 
než dvě třetiny členů v ní mají evidovaný e-mail. Tak jim matrikář pan Michal Urban nebo 
tisková referentka paní Kateřina Klocová mohou posílat aktuality nebo upozornění on-line. 
Pokud chcete doplnit svůj e-mail nebo si zřídit přístup do evidence členů a spravovat své údaje, 
stačí oslovit matrikáře a požádat o sjednání přístupu. 

Slibně se rozjela spolupráce s firmou VNT electronics, s.r.o., která je výrobcem 
výcvikových a GPS obojků značky DOGTRACE. Spolupráci domluvil náš ekonom Jiří Cikryt. 
Na loňské Klubové honičské soutěži byly tyto GPS obojky použity poprvé. V roce 2023 byly z 
podnětu naší výcvikářky použity jak na srovnávací Honičské soutěži norníků, tak i na naší 
Klubové honičské soutěži. Z mého pohledu jako „technické podpory“ se velmi osvědčili při 
posuzování psů. Více bude jistě ve zprávě naší výcvikářky. 

Moje činnost v Dozorčí radě ČMKJ i nadále pokračuje, nicméně s ohledem na předpisy 
nejsem oprávněn se o její činnosti veřejně šířit. 
 
Jezevčíkům zdar! 

Jaroslav Horský 
člen výboru 

Ve Vrchlabí 30.12.2023 
 
 

Zpráva člena výboru 2020–2024 
Doplnění 16.3.2024 

 
Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

Protože jsem se v posledních týdnech setkal s poměrně rozsáhlým nepochopením, navíc 
spojeným s konfrontačním chováním, dovolil jsem si doplnit původní stručnou zprávu z 
31.12.2024, která měla vyjít v Jezevčíkovy 2024. 
 
Moje činnost pro náš klub se sestávala z pěti oblastí:  

1. Správa klubového webu, databáze psů a IT podpora činností výboru, jak určují naše 
stanovy. 

2. Výkon funkce člena Dozorčí rady ČMKJ z rozhodnutí výboru o kandidatuře na tuto 
funkci. 

3. Inventarizace majetku KCHJ ČR, která mi byla přidělena zvykovým právem. 
4. Analýza smluv a předpisů, včetně jejich případného vytváření, které mi případ od 

případu výbor přiděloval.  
5. Zpracování výsledků zkoušek psů z ČMMJ. 



1. „Klubové IT“:  

Fyzicky se skládá ze čtyř částí: 

a. Webhosting pipni.cz – Zde je hostována doména kchj.cz. Dále sdílené úložiště 
dokumentů. Správa DNS parametrů a technických e-mailů potřebných pro fungování 
ostatních služeb. Nejviditelnější částí je Databáze jezevčíků, která využívá databázi 
mySQL a jazyk PHP. 

b. Webhosting webnode.com – Zde je webová prezentace klubu. Platforma webnode.com 
je poměrně uživatelsky přívětivá a umožňuje tvorbu a správu webových stránek bez hlubší 
znalosti technologií. Neumožňuje však umístění vlastních webových aplikací, použití PHP, 
nebo hostování vlastního databázového stroje. 

c. Informační systém pohodlne.info, který znáte jako Elektronickou evidenci členů.  
d. Facebooková skupina Klub chovatelů jezevčíků ČR. Zde je však těžké mluvit o 

vlastnictví, protože ji v dřevních dobách založila paní Lucie Kolouchová a nezištně ji 
provozovala ve prospěch klubu. Dodnes je podle pravidel platforma vlastníkem této 
skupiny. 

 

Funkčně je rozděleno na šest částí: 

a. Sdílené úložiště souborů: Hosting pipni.cz poskytuje datový prostor s FTP přístupem. 
Tato data jsou zálohována v rámci služeb hostingu. Využil jsem tedy této možnosti a v roce 
2012 jsem zde zřídil sdílené úložiště souborů. To je dostupné pomocí ftp a http protokolů. 
Odstranila se tím závislost na zařízeních konkrétních fyzických osob, členů klubu. V 
současnosti je v našem archívu takřka dva tisíce souborů. Dnes již podobné služby nabízí 
různé cloudové platformy. U takzvaně neplacených cloudových platforem však upozorňuji 
na smluvní podmínky, kdy postupujete práva k obsahu provozovateli služby. 

b. Správa doménových (DNS) parametrů a e-mailů: Tyto parametry a e-maily z naší 
domény jsou potřebné například pro nastavení správy elektronické evidence členů, 
případně pro konfiguraci informačních e-mailů z ní.  

c. Databáze jezevčíků: Jedná se o webovou aplikaci využívající jazyk PHP a databázi 
mySQL. Tyto prostředky webhosting webnode.com neposkytuje. Proto byla už před lety 
ponechána doména kchj.cz na webhostingu pipni.cz a webová prezentace přesměrována 
na Webnode. Nese to sebou některá omezení, nicméně se jedná o funkční nízkonákladové 
řešení. Prvotním zdrojem dat pro databázi je import plemenné knihy dodávaný každoročně 
ČMKJ do 30.6. každého roku. Druhým zdrojem je hromadný import výsledků zkoušek 
ČMMJ. Zde bylo spolu s nasazením DogExams odstraněno ruční přepisování a nasazeno 
částečně automatizované zpracování dat. Poslední, avšak denně využívanou možností je 
ruční aktualizace údajů u konkrétních jedinců prováděná poradci chovu.  Bohužel se rozvoj 
naší databáze přibližně v roce 2017 zastavil. Ze strany Chovatelské rady, která chod 
databáze zajišťuje, nebyl zájem až do začátku tohoto roku něco měnit. Minulý rok jsem 
začal upozorňovat, že je nutné odstranit technologický dluh vzniklý za dlouhou dobou od 



nasazení. V minimalistické variantě se jednalo se o změnu nezabezpečeného 
internetového protokolu http na zabezpečený https. Nejedné se ani tak o bezpečnostní 
problém, jako spíše o změnu chování vašich webových prohlížečů a operačních systémů. 
Ty mají po nových aktualizacích tendenci vynucovat protokol https i tam kde není použit. 
Důsledkem pak je, že váš prohlížeč vám zobrazí databázi „rozsypanou“. Bohužel jsem 
zjistil, že ve ztraceném mezičase zanikla firma, která aplikaci vytvořila. Proto jsem požádal 
výbor o zařazení nákladové položky do finančního plánu na rok 2024, aby měl nový výbor 
možnost tuto situaci vyřešit podle svých priorit. Předpokládám, že je vhodné po letech 
provozování provést novou analýzu a aplikovat její výsledky při přepracování aplikace.  

d. Webová prezentace: Je provozována na platformě Webnode. Jednoduchost jejího použití 
má i svoje negativa. V žádném případě se nejedná o redakční systém, jak jste zvyklí. Jde 
prosté webové stránky. Z principu zde nemůže existovat archiv příspěvků, není zde 
komponenta pro uchovávání souborů. Není na ní možné provozovat žádné vlastní webové 
aplikace. Občas při aktualizaci dojde například ke změně parametrů všech odkazů. Archiv 
článků jde vyřešit použitím „archivních“ stránek na kterých jsou odkazy na dokumenty v 
našem úložišti souborů. Dobře to jistě znáte z archivu Klubových zkoušek a soutěží nebo 
Klubových výstav. Doplněna byla i stránka Archiv chovu. Pokud je patřičný soubor správně 
uložen, pak není problém zobrazit jej v archívu. Je na rozhodnutí hlavní poradkyně chovu 
nebo výboru, které konkrétní články zařadí do Archivu chovu. Dočasně zavedený Archiv 
výcviku, byl na požadavek výcvikářky zrušen, protože výsledky zkoušek a soutěží se 
archivují průběžně a archiv nebylo čím plnit. 

e. Elektronická evidence členů: Druhým rokem máme převedenou evidenci členů do 
informačního systému Pohodlne.info. Systém plně vyhovuje nařízením GDPR a 
zpracování osobních údajů je smluvně zajištěno. Po zcela obvyklých problémech 
provázející migraci dat z „Excelu“ do informačního systému, nastalo období postupného 
učení se, jak se systémem pracovat. V okamžiku, kdy se dlouhodobě obvyklé nadávání na 
matrikáře změnilo na snahu o analýzu chyb a pomoc, došlo podle mne k zásadnímu 
nárůstu kvality dat. Neznamená to, že je evidence bez chyb, ale že se v ní již nevyskytují 
chyby systematické. Velkým problémem je podle mne hromadná nekázeň při platbě 
členských příspěvků. Od obvyklého neuvádění členských čísel nebo specifických symbolů 
až po opravdu hromadné nedodržování termínů plateb. Opravdu třetina členů klubu 
náhodou zapomněla zaplatit členský příspěvek do 31.12.? A to se nebavím prvních 
několika dnech nového roku, kdy mohou přicházet platby zadané těsně před koncem roku! 
Tento stav velmi komplikuje práci matrikáře i ekonoma a účetní firmy. Pohodlně.info nám 
nabízí ještě mnoho dalších možností k růstu. Jako první předpokládám možné zprovoznění 
elektronické přihlášky do klubu. Jen pro informaci, k 16.3.2024 máme v evidenci 1 320 
členů. Z nich má přes 80% uvedený e-mail v evidenci a my jsme je schopni přímo oslovit! 
Skoro polovina z nás (634) si zřídilo elektronický přístup ke svým údajům! 

f. Facebook: Skupina Klub chovatelů jezevčíků ČR je používána především jako 
informační médium. Proto jsou zde s výjimku anket vypínány komentáře a často zamítány 
příspěvky odporující podmínkám skupiny. Pokud chceme udržet přehlednost informací, 
musíme bohužel aplikovat tuto restriktivní politiku. Mám jednu poznámku. Ve skupině je 
takřka 4 600 členů. Z tohoto počtu může být maximálně 600 členů našeho klubu. Pokud 
se někdo chce zeptat na konkrétní věc, která je v kompetenci například výboru nebo 
chovatelské rady, proč se pokouší ptát 4 000 uživatelů Facebooku, kteří nemají s KCHJ 
nic společného? Nebylo by lepší dotaz zaměřit na přímo na výbor nebo chovatelskou radu? 
Moje otázka je ovšem na místě pouze tehdy, pokud dotyčný chce dostat odpověď, a ne 
předvést svou bystrost. 

 



2. „Dozorčí rada ČMKJ“: Dozorčí rada ČMKJ, se pravidelně schází pod vedení předsedy Ing. 
Hutěčky. Úkoly řeší v rámci svých omezených kompetencí tak jak jsou definovány stanovami 
ČMKJ. Z titulu své funkce se nemůžu vyjadřovat k jednotlivým případům. Dovolím si však 
konstatovat, že v rámci ČMKJ byly nastartovány procesy, které by měli vést ke zlepšení služeb 
plemenné knihy. Bohužel setrvačnost ve vrcholných orgánech naší kynologie je neskutečně 
obrovská a jakákoliv změna nevyžaduje měsíce, ale roky. 

 

3. „Inventarizace majetku KCHJ ČR“: Inventura klubového majetku k 31.12.2023 
samozřejmě proběhla. Dávám zde k úvaze, zda je tato kompetence směrována správně na 
Člena výboru – IT referenta. Člen výboru ji „zdědil“ z dob kdy mu chyběl přívlastek IT referent. 

 

4. „Smlouvy a předpisy“ 

a. Dokumentace nutná ke splnění směrnice GDPR. Zde byla hlavní část práce odvedena v 
roce 2018 kdy jsme přijali základní čtyři dokumenty potřebné ke splnění legislativních 
požadavků. Ne ně však bylo nutné navázat a upravit všechny formuláře a přihlášky, které 
v klubu používáme. V tomto volebním období se tedy především jednalo o aktualizaci 
těchto předpisů a formulářů. Naše předpisy určitě nejsou dokonalé, ale každopádně 
neznám žádnou kynologickou organizaci, která by měla takto komplexní řešení ochrany 
osobních údajů.  

b. Analýza a návody k vyhlášce č. 384 / 2021 Sb. o ochraně psů a koček při chovu za účelem 
rozmnožování. Vše bylo zpracováno a publikováno včetně doplnění dokumentů povinných 
pro chovatele na klubový web. 

c. Analýza a návrhy na úpravy smlouvy s ČMKJ. Bohužel to bylo dost práce s velmi malým 
výsledkem. Smlouva s kluby byla ČMKJ změněna a nejhorší nedostatky staré smlouvy 
byly napraveny. 

5. „Zpracování výsledků zkoušek psů z ČMMJ“ Tento úkol jsem si „přidělil“ po dokončení 
spolupráce na nasazení systému DogExams ČMMJ. Díky ochotě paní Zborníkové jsem 
schopen dostat výsledky zkoušek jezevčíků ihned na Nový rok. Takže první týden v lednu už 
máte seznamy psů i zkoušek na webu. Ve stejné době dostává soubory předpřipravené k 
nahrání do Databáze jezevčíků i naše Chovatelská rada. Samozřejmě i při částečně strojovém 
zpracování nelze zajisti 100% bezchybnost. Tady vás musím vyzvat k bdělosti a důsledné 
kontrole výsledků vašich svěřenců na jednotlivých OMS ČMMJ. Některé OMS dodnes považují 
správné zadávání informací za zbytečnost. 

Na závěr obligátní informace o rutinní činnosti člena výboru. Klubový web funguje a je 
pravidelně aktualizován. Trvale poskytuji odbornou podporu pro práci v Elektronické evidenci 
členů a IT podporu při zpracování výsledků pracovních zkoušek a soutěží. 

V oblasti výstav a bonitací odvádí obrovský kus práce paní Lucie Horsáková, za což jí 
patří velký dík! 
 

Jezevčíkům zdar! 
Jaroslav Horský 

Člen výboru – IT referent 
 


